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PISANIBi(0,y(ý)
Písmenami i (í) a y (fl sa označuje tá istá hláska. Písmeno j (| preto lyslovujeme tak isto

-to písmeno y ('); vo ýslovnosti ich nijako neodlišujeme"

Y (ý) sa spravidla píše po tvrdých spoluhláskach d, t, n' l, h, ch, k, g.
I (í) sa píše po mákkých spoluhláskach ď, to, ň, l', č, š, ž, dž, dz, c, j'
Po obojalcých spoluhláskach b, p, m, v, r) z) s, f sa v slovenčine píše y aj i.

Písmená j (Í) sa píšu častejšie než písmená y (ý), ktoré sa lyskytujú v domácich slovách
aj v slovách cudzieho póvodu. V cudzích slovách sa píšu j'y obyčajne podťa toho' ako
sa príslušné slovo píše v póvodnom jazy|au

1. Po mákkých spoluhláskach d:, ť, ň, r, č, š, ž, dž, dz, c,7 píšeme v koreni domácich
slov i (í), napr. divokost', hodinu, krútit', stíhat', ticho, vniknút',Iipa, Iíhat',lišaj,Iis,
valina, lisovat', lízat', lízanka, blízky, čítat', čistotu, šit', široký, iivot, pocit, cibul'a,

iímat', objímat'atď.

po l lyko,Iysý,lysina,lýtko,lyže,lyžica, blýsral ,- ' 
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nicu, plyn, plynný, plynáreň, plynút', plyš, vplyv, vplyvný, u ' 'vat', slýchat', plytký, plytčina, splývat', vlys, valyk, vzlykat', zlyhat'
I al,e: lišaj, palina, ligot, ligotať sa;
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_dých spoluhláskach sa píše y (fl:
dych, dýchat', dychtit', dym, dymit'(su), nadýmat', dyňa, dýka, kedy,vtedy,
--'<,qkedy, hocikedy, vždy, nikdy, vludyka;

ty, Qlkat , -. '' o'1_ doýk, tyč, alo, tyžd'eň, moýka, moýl', asýchat' sa,
s$lk, sýkat' sa, s", \,ri. tyrat', sviifilňa, zaýkut', predým, medziým,
zaým:

Nýravce (nylon, nymfa) ;

hydina, hydindrstvo, pohyb, ohyb, záhyb,'.!.tybkost', priehyb, kýI', hýrit',
hyzdit', ohyzdný, hynút', hýbat' (sa), bohyňa;

chyba, chybit', pochybovut', chýr, chytý, chytrost', chyža, chyžnú, chys-
tat' (sa), chýbat', chytat', záchytka, chýlit' (sa), prechýlit';

Iýchat', kypiet', kydat', lEj, kyjak, Kyjov, lqtsnút', kyslý, lqlslík, kýška,
kypÚ, kynožit', kytica, lývat', kyvadlo, výkyv, Besleydy;

burglňa. g1lps
! ale: git, gitara, Gizela. ":

P.. nrdých spoluhláskach sa píše i (í) v ýchto prípadoch:
a) v nominatíve množného čísla mužslcých prídavných mien'. šikovní študenti, veselí

priutelia, mladí priaznivci, pracovití učitelia, odváini poslanci;

19


